
 
   

 

Status på bydelsplantemaer januar 2024 

 

SOSU:  

’Aktive fællesskaber’  

SOSU arbejder med ’Aktive fællesskaber’ som et pejlemærke 

og som et element, der er vigtigt at have øje for i 

behandlingen af puljeansøgninger. Lokaludvalget kan 

understøtte de aktive fællesskaber i bydelen, men ikke 

igangsætte dem selv.   

Aktiviteter:   

• Socialt netværksmøde  

• Sundhedsmarkedsdag  

• Møderække med KAB  

• Fokus i behandlingen af puljeansøgninger  

Arbejder endnu ikke med:  

• At inspirere til godt naboskab  

• Socialt folkemøde  

SOSU har drøftet, om det er muligt at der igen kan 

arrangeres Smag på Verden ligesom i 2013 i en mindre 

udgave. Projektet nævnes ofte af aktører i bydelen, og 

virker på mange til et være et referencepunkt for 

vellykkede arrangementer. Det blev drøftet, om SOSU kan 

lave et lobbyarbejde og få aktører som fx KAB til at være 

projektejere.    

Næste sociale netværksmøde afholdes den 14. november 2024 

kl. 19-21.   

  

BIFUK:  

’Kreative fritidstilbud til børn og unge’  

Der er formidlet kontakt ml. Musik For Alle, der tidligere 

har gæstet BIFUK og to skoler i bydelen.  Musik For Alle 

har nu indgået aftaler om musiktilbud med tre skoler i 

bydelen.   

Som en del af kortlægningen af fritidstilbud i Amager Øst 

blev det foreslået, at BIFUK henvender sig til 

16. januar 2024 

Sagsnummer 

2024-0018017 

 

Dokumentnummer 

2024-0018017-1 

 

 

Sekretariatet for Amager Øst 

Lokaludvalg 

Jemtelandsgade 3 

2300 København S 

 

www.amageroestlokaludvalg.kk.

 

Sekretariatet for Amager Øst Lokaludvalg 

Økonomiforvaltningen 

  

 

 

https://www.amageroestlokaludvalg.kk.dk/


 

Sekretariatet for Amager Øst Lokaludvalg 2/3 

 

 

skolelederne i bydelen for at høre, hvilke tilbud de har 

og hvilke behov de ellers oplever.  

  

 

’Kunst i byens rum’  

Arbejdsgruppen på tværs af lokaludvalgene mødes i februar 

og afklarer det fremadrettede samarbejde.   

Kunstkortet, som viser kunst i det offentlige rum på 

Amager, er færdigt og kunstgruppen skal beslutte, hvordan 

der skal arbejdes videre med formidlingen.   

BIFUK har haft en temadrøftelse om ’kunstnere i bydelen’ 

og mulighederne for i samarbejde med Fabrikken for Kunst 

og Design at arbejde henimod en konference, som 

præsenterer modeller for bevarelse og etablering af 

kunstneratelier i bydelen.   

  

’Idrætten i bydelen’  

Vedr. ’Idrætsmilliarden’ og Kløvermarken: alt peger på, at 

Valby Idrætspark og Sundby Idrætspark prioriteres politisk 

over Kløvermarken. Der er etableret en ny, god 

kunstgræsbane på Kløvermarken mod Sundby Boldklub. BIFUK 

er fortsat opmærksom på udviklingen på Kløvermarken.   

Lokaludvalget støtter oprettelse af en idrætsklasse på 

Skolen på Amagerbro. Skolen er klar men der mangler 

budgetmidler. 

BIFUK vil fortsat presse på realisering af Ketsjersportens 

Hus, arbejde for bedre og tidssvarende idrætsfaciliteter i 

bydelen og støtte udviklingen af idrætslivet ved og på 

vandet. 

Desuden skal der arbejdes med  

• at skabe bedre dialog med BUF og KFF vedr. 

optimering af brug af lokaler. 

• opgradering af Sundbyøsterhallen 

• at styrke netværket mellem idrætsaktører 

 Der er endnu ikke arbejdet med en idrætsdag. 

  

PET:  

’Visioner for Nordøstamager’   

Startredegørelsen for Laplandskvarteret forventes inden 

for et halvt år. Her planlægges et borgermøde med områdets 

interessenter, som der allerede er afsat midler til, i 

samarbejde med Copenhagen Creative Partnership. Derudover 
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er der løbende mødeaktivitet med grundejere, forvaltninger 

og lejere i området.  

De fleste øvrige projekter under Visioner for 

Nordøstamager afventer anden udvikling (Amagerbanen, 

Kløverparken, Sti langs vandet og Prøvestenen Syd).  

Der er således ikke aktuelt planer om at igangsætte nye 

bydelsplan-aktiviteter fra PET’s side.  

  

MK:   

’Udvikling af grønne byrum ’ 

En fysisk gennemgang af grønne byrum i bydelen, hvor 

borgerne har haft forslag til forbedringer, vil blive 

afholdt i foråret når vejret er blevet lidt varmere.  

Arbejdet med Lergravsvej er udsat foreløbig. 

’Klimatilpasset bydel’ 

Arbejdet med Prags Boulevard er godt i gang. Der blev 

holdt et vellykket og velbesøgt borgermøde på 

Nordøstamager Skole i november ’23.  

Helhedsvision for Amager Strand er endnu ikke igangsat.  

 

 


